
 

Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół nr XXVII/2021 

z XXVII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski  

w dniu 28 kwietnia 2021 roku 

 

Obrady rozpoczęto 28 kwietnia 2021 o godz. 09:10, a zakończono o godz. 12:54 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 

2. Andrzej Borowski 

3.  Mikołaj Car 

4. Jerzy Chilkiewicz 

5. Walenty Gałuszewski 

6. Mikołaj Kiryluk 

7. Alina Korszak 

8. Jan Kowalczuk 

9. Alina Kruk 

10. Albin Misiuk 

11. Stanisław Olszewski 

12. Jerzy Onacik 

13. Jerzy Pac 

14. Lucyna Tkaczuk 

15. Anatol Grzegorz Tymiński 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

1. Otwarcie sesji. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym w związku 

z § 23 ust. 9 Statutu Gminy Bielsk Podlaski przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI otworzył XXVII  Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Zwrócił się do radnych o 

potwierdzenie kworum poprzez wciśnięcie odpowiedniego  przycisku na tablecie. Ustawowy 

skład Rady wynosi 15 radnych. Przewodniczący stwierdził, że w  sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi kworum do prowadzenia obrad rady gminy i podejmowania 

prawomocnych uchwał. Poinformował, że głosowania radnych będą się odbywały za pomocą 

tabletów. W związku z istniejącą sytuacją związaną ze stanem epidemii, Sesja Rady Gminy 

Bielsk Podlaski odbywa się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość – w 

trybie zdalnym. Zgodnie z § 23 ust. 9 Statutu Gminy Bielsk Podlaski, w celu zapewnienia 



jednoczesnej słyszalności i widzialności każdego radnego z przewodniczącym prowadzącym 

sesję, poprosił o włączenie na tabletach obrazu, oraz dźwięku w przypadku zabierania głosu. 

Zgodnie z obowiązującym prawem, przypomniał o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych 

osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób 

fizycznych. Poinformował, że Sesja jest rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na 

stronie internetowej gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi 

pełną odpowiedzialność za ich upublicznienie. 

Przewodniczący rady Gminy przywitał: 

 wszystkich radnych, 

  Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ,  

 Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA,  

 Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ,   

 Kierownika Referatu Organizacyjnego – Panią MONIKĘ DMITRUK, 

 Radcę Prawnego – Pana JANA WOŁOSOWICZA, 

 Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Panią BARBARĘ CAR 

 pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Ustalenie porządku obrad. 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, 

wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej - Załącznik Nr 3 do protokołu. Materiały 

będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy  zaopiniowane przez Komisje 

Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 kwietnia br. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 31 marca 2021 

roku. 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Gminy Bielsk Podlaski. 

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2020 rok, sprawozdanie z wykonania 

funduszu sołeckiego za 2020 r., sprawozdanie z wykonania planu finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie oraz informacja o stanie mienia 

komunalnego Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

2020 rok. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – 

obszar 1. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – 

obszar 3. 

10.  Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – 



obszar 4. 

11.  Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – 

obszar 5. 

12.  Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Hołody/. 

13.  Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży udziału w nieruchomości 

gruntowej stanowiącego własność Gminy Bielsk Podlaski /Lewki/. 

14.  Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych 

Sołtysa Sołectwa Saki. 

15.  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od dnia 31 marca 2021 r. do dnia 27 kwietnia 2021 r. 

16.  Interpelacje i zapytania radnych. 

17.  Odpowiedzi na interpelacje. 

18.  Wolne wnioski i informacje. 

19.  Zamknięcie sesji. 

Do odczytanego porządku sesji zgłoszono uwagi: 

Radny JERZY ONACIK 

- Zgłosił wniosek o przesunięcie na miesiąc maj br. punktu Nr 10 „Powzięcie uchwały w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych 

w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 4”. Wniosek uzasadnił potrzebą 

przedyskutowania tematu, ponieważ jest dużo zagadnień do wyjaśnienia. Dodał, że trudno 

jest prowadzić dyskusję w formie zdalnej, więc zasadnym jest przeniesienie rozpatrzenia tego 

tematu na sesję, która odbyłaby się stacjonarnie na Sali konferencyjnej, gdzie można będzie 

przedyskutować temat.  Radny dodał, że do tego czasu otrzyma odpowiedzi z Polskiej Spółki 

Gazowniczej, i Urzędu Marszałkowskiego, do których radny złożył wnioski. 

Zwrócił uwagę, że do obszaru Nr 4 zostało zgłoszonych najwięcej uwag.  

JERZY ONACIK poprosił o przegłosowanie swojego wniosku. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Poinformował, że projekty planów zostały przygotowane po przeprowadzeniu procedury 

planistycznej zgodnej z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Odbyły się 

konsultacje społeczne i uzgodnienia, a projekt planu był dwukrotnie wykładany do 

publicznego wglądu z uwagi na uwzględnienie części uwag zgłoszonych przy pierwszym 

wyłożeniu. Po wyczerpaniu całej procedury Wójt Gminy przedkłada projekt planu Radzie 

Gminy wraz z wykazem uwag nieuwzględnionych. Nie wiadomo więc, w jakim trybie radny 

chciałby dyskutować nad planem dodatkowo. 

Radny JERZY ONACIK 

- Przyznał, że projekt planu był dwukrotnie wykładany do publicznego wglądu, jednakże 

żadne wnioski i uwagi nie były uwzględniane. Radny poinformował, że ma uwagi do 

projektowanego gazociągu, które należy wyjaśnić. Nawiązał do odpowiedzi, jakie otrzymuje 

z Polskiej Spółki Gazownictwa. Z zapisów  Studium wynika, że gazociąg ma być położony 

jeszcze przed budową „19”, oznacza to, że  gazociąg w stronę Hajnówki będzie dwa razy 

przecinał drogę S 19.  Hajnówka będzie zasilana gazem skroplonym, w tym celu jest 

budowany silos. Zdaniem radnego jest to niezgodne z przepisami, więc oczekuje  na 

odpowiedź Spółki. Przypomniał, że został już uchwalony plan dla obszaru Nr 2, dzisiaj 

zostaną uchwalone plany dla obszarów Nr 1, 3 i 5, więc nic się nie stanie, jeśli uchwalenie 

planu dla obszaru Nr 4 zostanie o miesiąc przesunięte. 



 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Zwrócił uwagę, że procedura planistyczna już się zakończyła. Gazociąg jest wprowadzany 

zgodnie z wojewódzkim planem zagospodarowania przestrzennego, który jest dokumentem 

nadrzędnym w stosunku do Studium i planu zagospodarowania gminy. Wszystko było 

uzgadniane z Wojewódzkim Biurem Planowania Przestrzennego, więc dalsze dyskusje w tym 

temacie nie mają umocowania prawnego. 

Radny JERZY ONACIK 

- Stwierdził, że gazociąg skierowany w stronę Hajnówki prowadzi donikąd, bo jak można 

prowadzić gazociąg do Hajnówki, jeśli Hajnówka będzie zasilana gazem skroplonym. Nikt 

nie będzie prowadził gazociągu z Augustowa, ponieważ jeśli będzie taka potrzeba, to można 

będzie poprowadzić z Orli. Radny poinformował, że do końca maja otrzyma od spółki 

gazociągowej odpowiedź na złożone przez siebie pismo. Ponowił prośbę o przesunięcie 

terminu przyjęcia planu dla obszaru Nr 4, aby przeprowadzić dyskusję i poznać również inne 

argumenty. Pan Wójt niepotrzebnie upiera się, aby przyjąć plan na dzisiejszej sesji. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

-  Stwierdził, że nie wszystkie procedury zostały zakończone, ponieważ nie ustalono jeszcze 

porządku sesji, Rada musi przyjąć lub odrzucić zgłoszone uwagi. Radny zapytał, co stanie się 

w sytuacji, gdy radni zdecydują o przyjęciu uwag. Zaproponował, aby radni przychylili się do 

prośby radnego Jerzego Onacika, żeby  punktu 10 na tej sesji nie procedować. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał, czy posiedzenia komisji będą organizowane w formie stacjonarnej ? Sprawy 

przedstawiane przez Z-cę Wójta Gminy są trudne do zrozumienia. Na stacjonarnych 

posiedzeniach jest łatwiej porozmawiać, przedyskutować i wyjaśnić wątpliwości. Radnemu 

zależy na tym, aby temat omówić w maju br. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Poinformowała, że po ostatnim posiedzeniu Komisji została zapytana przez jednego z 

radnych, dlaczego jest przeciwna uchwaleniu planów zagospodarowania przestrzennego, 

bowiem w każdym punkcie wstrzymywała się od głosu. Radna wyjaśniła, że nie jest 

przeciwna uchwalaniu miejscowych planów, lecz jej sprzeciw budzi sposób ich uchwalania. 

Zdaje sobie sprawę z trudnej sytuacji pandemicznej, bo od roku radni nie widują się na Sali. 

Jednak w trudnych sytuacjach należy używać szczególnych środków. Jeśli radny zwraca się z 

prośbą o rozpatrzenie planu w późniejszym terminie, to należy przychylić się do tej prośby. 

To radni będą odpowiedzialni za uchwalone plany. Dodała, że plan zagospodarowania 

przestrzennego jest bardzo trudnym dokumentem i ciężko jest go uchwalić nie widząc przed 

sobą całego obrębu wsi Augustowo. Nawiązując do swojej pracy zawodowej, podczas której 

ma do czynienia z planami, podzieliła się spostrzeżeniem, że jeśli plan jest źle sporządzony, 

wówczas „zapłacą” za to ludzie, którzy z tego planu zechcą skorzystać. Obradując w trybie 

zdalnym trudno jest dyskutować o planie posiłkując się małą mapą, plan jest dokumentem 

trudnym i trudno jest omówić jego zawiłości nie widząc go. W związku ze zgłoszonymi przez 

mieszkańców uwagami, radna zasugerowała, aby jednak spotkać się z tymi ludźmi, aby 

przekazali, czego od tego planu oczekują. Należy uniknąć sytuacji takiej, że radni podpiszą 

się pod dokumentem nieświadomie nie rozumiejąc go. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Przypomniał, że w sprawie projektów planów były przeprowadzane konsultacje społeczne, 

wyłożenie oraz ponowne wyłożenie do publicznego wglądu, co umożliwiło mieszkańcom 

zgłaszanie zastrzeżeń, uwag i to zostało uczynione . Część uwag została uwzględniona, część 

odrzucona. Procedura została zakończona, więc nie wiadomo, w jakim trybie miałaby się 

odbywać ta dyskusja. Odpowiadając na pytanie radnego A.G. Tymińskiego, wyjaśnił, że w 

przypadku uwzględnienia przez Radę Gminy co najmniej jednej uwagi – procedura powraca. 



Jeżeli uwaga zostanie uwzględniona i będzie ona niezgodna z założeniami, wówczas nie 

zostaną uzyskane uzgodnienia i procedura zostanie wstrzymana. Jeżeli plan nie zostanie 

uchwalony, wówczas jest składany do archiwum, będzie natomiast możliwość uchwalenia po 

wszczęciu procedury od początku, prawdopodobnie nawet z uchwałą intencyjną, ponieważ 

uchwała intencyjna, na podstawie której prowadzono postępowanie będzie już nieważna. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Wyjaśnił, że formułując pytanie nie chodziło radnemu o informację, co się stanie, jak Rada 

Gminy nie uchwali planu lecz co się stanie, jak uchwalenie planu zostanie przeniesione na 

miesiąc maj i jakie to rodzi skutki. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Odpowiedział, że jest to wola radnych. 

Radny JERZY ONACIK 

- Wypowiedział się na temat procedury planistycznej w części dotyczącej wyłożenia projektu 

planu do publicznego wglądu. Będąc na wszystkich wyłożeniach nie uzyskał od projektanta 

odpowiedzi na pytanie, co w planie oznacza żółta linia i dokąd prowadzi, ponieważ jak 

stwierdził, nie wie co to oznacza. Ponadto Urząd Gminy na wyłożeniach planu posługiwał się 

drogą powiatową, a nie wojewódzką. Radny nie rozumie tego. Ponownie nawiązał do 

inwestycji budowy gazociągu w Augustowie, gdzie będą prowadzone 2 linie. Aktualnie 

mieszkańcy wsi od strony północnej nie mogą podłączyć się do linii prowadzonej od strony 

południowej. Radny krytycznie wypowiedział się co do sposobu projektowania gazociągu 

przebiegającego przez wieś Augustowo. 

Ponieważ więcej głosów do dyskusji nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Gminy 

STANISŁAW OLSZEWSKI poddał pod głosowanie wniosek radnego JERZEGO ONACIKA 

o wykreślenie z proponowanego porządku sesji pkt 10. „Powzięcie uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych w 

obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 4” 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek radnego Jerzego Onacika o wykreślenie punktu nr 10 z porządku obrad XXVII sesji 

Rady Gminy Bielsk Podlaski w dniu 28 kwietnia 2021r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (7) 

Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Lucyna Tkaczuk 

 

W związku z nierozstrzygnięciem głosowania Przewodniczący Rady Gminy o godz. 9.40 

ogłosił przerwę w celu uzyskania opinii radcy prawnego. Po zakończeniu przerwy o godz. 

9.52 radca prawny JAN WOŁOSOWICZ ustosunkował się do zaistniałej sytuacji.  

Wyjaśnił, że przy równiej liczbie oddanych głosów „za” i „przeciw” wniosek nie uzyskuje 

akceptacji. 



Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że jedna z radnych 

zgłosiła w międzyczasie potrzebę reasumpcji głosowania, w związku z mylnym oddaniem 

głosu. JAN WOŁOSOWICZ wyjaśnił, że taki wniosek wymaga formalnego złożenia. Wobec 

tego Radna LUCYNA TKACZUK złożyła wniosek o przeprowadzenie reasumpcji 

głosowania w sprawie wniosku radnego JERZEGO ONACIKA. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zwrócił uwagę na niewłaściwość zastosowanej takiej procedury, ponieważ oznacza to, że 

aby przeszedł wniosek Urzędu, to głosowanie będzie przeprowadzane  aż do skutku. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI powiedział, że wniosek radnego 

Jerzego Onacika i tak nie uzyskał akceptacji, więc, jeśli zgłoszono wniosek o reasumpcje 

głosowania, należy tą procedurę w taki sposób zakończyć. Ponownie odczytał wniosek 

radnego Jerzego Onacika o wykreślenie punktu 10.  

Głosowano w sprawie: 
wykreślenia z porządku obrad punktu 10 ( reasumpcja głosowania).  

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (8) 

Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk 

 

Wniosek radnego JERZEGO ONACIKA został odrzucony, wobec tego STANISŁAW 

OLSZEWSKI zarządził głosowanie nad zaproponowanym odczytanym wcześniej porządkiem 

obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Lucyna Tkaczuk 

PRZECIW (1) 

Alina Korszak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jerzy Pac, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy większością głosów przyjęła porządek XXVII Sesji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 31 marca 2021 r. 



Protokół z XXVI Sesji Rady Gminy z dnia 31 marca 2021 r. został sporządzony, doręczony 

radnym w formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu Gminy. Radni 

nie zgłosili na piśmie uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 31 marca 2021 r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Protokół z XXVI Sesji Rady Gminy z dnia 31 marca 2021 r. został przyjęty. 

 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Gminy 

Bielsk Podlaski. 
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Gminy Bielsk Podlaski stanowi 

Załącznik Nr 4 do protokołu. 

Przedłożoną Ocenę wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej ocenę zasobów za poprzedni 

rok  przedkłada się Radzie Gminy corocznie.  Komisje nie zgłosiły żadnych uwag. Na prośbę 

Przewodniczącego Rady Gminy ocenę przedstawiła  BARBARA CAR – Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim. 

Pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy przyjęła ocenę do wiadomości. 

 

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2020 rok, 

sprawozdanie z wykonania funduszu sołeckiego za 2020 r., 

sprawozdanie z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Augustowie oraz informacja o stanie mienia 

komunalnego Gminy. 
Sprawozdanie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej w terminie umożliwiającym 

zapoznanie się z jego treścią. Treść sprawozdania znajduje się w Załączniku Nr 5 do 

protokołu. Zostało ono pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 

Białymstoku. Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Pani Wójt o prezentację 

sprawozdania.  

Pełna wypowiedź Wójta Gminy – Pani RAISY RAJECKIEJ znajduje się na nagraniu z 

przebiegu obrad sesji (na stronie internetowej www.bielskpodlaski.pl ). W swojej wypowiedzi 

omówiła wykonanie budżetu za 2020 rok (m.in. wysokość budżetu, dochody, wydatki, 

deficyt, źródło pokrycia deficytu, zamiany w budżecie). Podzieliła się swoimi 

http://www.bielskpodlaski.pl/


spostrzeżeniami odnośnie realizacji funduszu sołeckiego, który w gminie był realizowany po 

raz pierwszy. Omówiła strukturę wydatków zwracając uwagę, że  największa część funduszu 

sołeckiego została przeznaczona na infrastrukturę drogową (22 sołectwa zadeklarowały zakup 

kruszywa łamanego na naprawę dróg). Fundusz sołecki zaplanowano zgodnie z regulaminem 

z dnia 4 lutego 2020 r., a wydatki zrealizowano do końca grudnia 2020 r. Pani Wójt odczytała 

kwoty przeznaczone przez poszczególne sołectwa na wybrane zadania. Podziękowała 

wszystkim sołtysom, radom sołeckim, radnym oraz pracownikom Urzędu Gminy za 

zaangażowanie przy realizacji tego funduszu. Podkreśliła, że przy realizacji funduszu 

sołeckiego muszą być przestrzegane przepisy prawa. Powiedziała, że wiele kontrowersji 

wzbudził zakup kruszywa łamanego na naprawę dróg. Każdy zakup odbywał się po 

wynegocjowaniu najniższej ceny za 1 tonę. Kruszywo było dostarczane i składowane w 

wyrobisku żwirowni w Augustowie. Dostawca liczył koszt zakupu 1 tony wraz z dostawą. 

Kruszywo jest przewożone sprzętem gminnym z Augustowa na miejsce remontu, ponieważ 

nie ma możliwości dostarczenia kruszywa bezpośrednio po zakupie na zaplanowane do 

remontu drogi. Podkreśliła, że wszystkie wydatki zostały poniesione zgodnie z regulaminem. 

W kilku miejscowościach nie udało się naprawić dróg do końca 2020 r., więc prace są 

kontynuowanie w bieżącym roku. Ilość kruszywa jest przeliczana w zależności od wielkości 

sołectwa, a praca sprzętu gminnego stanowi dodatkowy koszt realizacji zadania. Pani Wójt 

zaprezentowała radnym, jak wygląda (przyniesione na salę konferencyjną) kruszywo. Pani 

Wójt poinformowała, że w 2022 roku będą zbierane wnioski na realizację funduszu 

sołeckiego w 2022 roku, a do końca maja br. zostanie złożony wniosek o zwrot z budżetu 

państwa ok. 140.000 zł z tytułu realizacji funduszu sołeckiego w 2020 roku. 

Radny JERZY ONACIK 

- Przytoczył informację Wójta Gminy o wysokości środków funduszu sołeckiego dla 

Augustowa w kwocie 30.118 zł. W swoim wniosku z 9 września 2020 r. sołectwo zgłosiło 

kwotę 29.000 zł. Radny zwrócił uwagę na niezgodność w przedłożonej informacji. Kwotę 

18.000 zł pozostawiono na upominki dzieciom na planowane imprezy (np. choinka). Z uwagi 

na pandemię imprezy nie są organizowane, więc niejako te pieniądze przepadają. Radny 

odczytał skrót wniosku sołectwa w sprawie funduszu sołeckiego z wyszczególnieniem 

planowanych zadań, projektem, szkicem i wyceną. Radny dodał, że była informacja, że 

nieprawidłowe przygotowanie wniosku spowoduje jego odrzucenie. Odczytał fragment 

sprawozdania Wójta Gminy dot. realizacji funduszu sołeckiego dla Sołectwa Augustowo, w 

którym znalazła się informacja o przeznaczeniu środków w wys. 2.000 zł na wznowienie 

znaków granicznych. Radny poinformował, że przez 2-3 godziny szukał z innymi rolnikami 

tych znaków. W rezultacie odnaleziono 8 znaków. Za wskazanie przez geodetów kolejnych 4 

znaków granicznych gmina zapłaciła 2.000 zł z funduszu sołeckiego. Zdaniem radnego jest to 

kwota za wysoka. Odczytał odpowiedź Pani Wójt w sprawie wykonania  funduszu 

sołeckiego. W piśmie tym  zawarte było pytanie o termin realizacji zaplanowanych 

przedsięwzięć i wskazanie drogi przeznaczonej do remontu. Radny nie rozumie tego pisma, 

ponieważ już we wniosku w sprawie funduszu sołeckiego wskazał, która droga ma być 

remontowana. Radny powiedział, że Urząd Gminy rozpoczął roboty dopiero wtedy, gdy 

przejechała telewizja. Wyraził również zdziwienie informacja o 100% wykonaniu planu w 

sytuacji, gdy zadania zaplanowane w ramach  funduszu sołeckiego na 2020 rok nie zostały 

wykonane. 

Wójt Gminy RAISA RAJECJA 

- Wyraziła zdziwienie, że radny nie rozumie tego. Odnosząc się do podanej przez radnego 

wysokości funduszu sołeckiego dla Augustowa,  powiedziała, że we wniosku sołectwa 

zaplanowano kwotę 29.000 zł na określone działania, stąd informacja w sprawozdaniu o 

wykonaniu w 100%.  Radny wskazał miejsca na drodze  najbardziej wymagające naprawy. 

Poprosiła o nie kojarzenie wykonywania zadań z wizytą telewizji, ponieważ  Urząd Gminy 



nie zapraszał telewizji, a o jej obecności powiadomili pracownicy wykonujący roboty na 

drodze. Droga w Augustowie została rozpoczęta po wykonaniu prac w Brześciance,   w 

terminie uzgodnionym z radnym. Z tego wynika, że radny znając termin, miał okazję zaprosić 

telewizję, w której Wójt Gminy również wypowiedziała się wyjaśniając, że finansowo 

fundusz. został wykonany, natomiast część robót została przeniesiona do wykonania w 2021 

r. Pani Wójt zwróciła uwagę, że w telewizji wystąpił również radny JERZY PAC, jak również 

radny JERZY ONACIK, który z tego powodu  nie uczestniczył w trwającym wówczas 

głosowaniu na posiedzeniu komisji. Pewne prace zostały wykonane w 2020 roku, teraz trwają 

kolejne prace nad przebudową drogi. Pani Wójt dodała, że część prac będzie finansowania z 

budżetu gminy 2021 r. z remontu dróg. Wyjaśniła, że nie były składane żadne deklaracje o 

wykonaniu robót do końca 2020 r., informacja o wykonaniu zawarta w sprawozdaniu 

dotyczyła wydatkowania środków. To co zostało zaplanowane z mieszkańcami do wykonania 

zostanie zrealizowane. Na zakończenie powiedziała, że nie będzie już  z radnym dalej 

dyskutowała w tej sprawie, bo już bardzo dużo zostało w tej kwestii powiedziane. Przeprosiła 

oglądających transmisję za swoje emocjonalne wystąpienie, ponieważ ciągle są kierowane  po 

Jej adresem jakieś zarzuty. 

Radny JERZY ONACIK 

- Odczytał pismo Wójta Gminy będące odpowiedzią  na wniosek Klubu Radnych 

Konstruktywni wskazujące, że informacja o realizacji funduszu sołeckiego zostanie dołączona 

do sprawozdania z realizacji budżetu za 2020 rok i zostanie przedłożona Radzie Gminy do 31 

marca 2021 roku. 

 

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie do wiadomości. 

 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi za 2020 rok. 
 Sprawozdanie zostało przekazane radnym w formie elektronicznej i znajduje się w 

Załączniku Nr 6 do protokołu. Komisje nie zgłosiły żadnych uwag. Przewodniczący Rady 

Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI stwierdził, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości. 

 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 

rok. 
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych  zmian w budżecie gminy oraz projekt 

uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Wniosek stanowi 

Załącznik Nr 7 do protokołu. Propozycje zmian przedstawiła Skarbnik Gminy NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA (pełna wypowiedź znajduje się na nagraniu z przebiegu sesji na stronie 

internetowej www.bielskpodlaski.pl. ). 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Po zakończeniu wypowiedzi Pani Skarbnik, STANISŁAW OLSZEWSKI poprosił radnych o 

ponowne potwierdzenie kworum, ponieważ jeden z radnych stracił połączenie z Internetem. 

Po potwierdzeniu quorum w sesji uczestniczyło 14 radnych (brak radnego ANDRZEJA 

BOROWSKIEGO). Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

 

http://www.bielskpodlaski.pl/


Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Alina 

Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, 

Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Borowski 

 

Rada Gminy przyjęła  

Uchwałę nr XXVII/198/2021 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

8. Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych 

w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 1. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej i stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy 

poinformował, że podczas konsultacji społecznych do projektu planu nie zgłoszono żadnych 

uwag. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Wniósł autopoprawkę do wszystkich przedłożonych na sesję projektów uchwał w sprawie 

planów zagospodarowania przestrzennego. Wyjaśnił, że w trakcie sporządzania planów 

obowiązywała inna publikacja ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Od 

22 kwietnia tekst jednolity ustawy został opublikowany w Dz.U. z 2021 r. poz. 741. Podstawa 

prawna w tej części zostanie poprawiona, a zamieszczony w projektach uchwał przypis dot. 

publikacji zmian zostanie wykreślony. Radnym został udostępniony ekran z poprawnym 

tekstem w podstawie prawnej. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

 

 Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 1.  

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 



NIEOBECNI (1) 

Andrzej Borowski 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVII/199/2021 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów 

położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 1. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych 

w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 3. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej. Wniosek stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  podczas wyłożenia do publicznego wglądu 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – obszar 3, wpłynęła jedna 

uwaga, która nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. Zgodnie z procedurą planistyczną  

każda z nieuwzględnionych uwag podlega głosowaniu. Treść uwagi oraz wyjaśnienia 

powodów jej nieuwzględnienia była przedstawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 

Gminy. 

Treść zgłoszonej uwagi dotyczy: „Ujęcia działki nr 732 stanowiącej kąpielisko w granicę 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego”.   

Radny JERZY ONACIK 

- Wyraził niezadowolenie z powodu nieuwzględnienia w planie kąpieliska. Zwrócił uwagę, że 

w aktualnej dokumentacji nie występuje nazwa „kąpielisko” lecz „kopaliny”, co oznacza 

nieużytek. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Odczytał treść uzasadnienia do decyzji o  nieuwzględnieniu powyższej uwagi.   

Innych zgłoszeń do dyskusji nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi dot. ujęcia działki nr 732 stanowiącej kąpielisko w granicę 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 



Andrzej Borowski 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały, do którego uwag nie 

wniesiono. 

 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 3..  

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jerzy Bajena, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Mikołaj Car, Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Borowski 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVII/200/2021 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów 

położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 3. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych 

w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 4. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej. Wniosek stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. Podczas wyłożenia do 

publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wpłynęło 

12 uwag. Analogicznie jak w poprzednim punkcie, do projektu uchwały został dołączony 

wykaz nieuwzględnionych przez Wójta Gminy uwag. Każda z nieuwzględnionych uwag 

podlega głosowaniu.  Szczegółowa ich treść oraz wyjaśnienia powodów ich nieuwzględnienia 

była przedstawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy przystąpiła kolejno do głosowania nad poszczególnymi uwagami. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 1 dot. przesunięcia linii zabudowy zagrodowej na wysokość 

drogi gminnej 6KD-D od strony północnej i do drogi gminnej 4 KD-D od strony południowej. 

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Borowski 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Dyskusja przed głosowaniem w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 2  dot. przesunięcia drogi 5KD-D o 2 metry na wschód, aby 

krawędź drogi przebiegała po granicy działki nr 1195/2. 

Radny JERZY ONACIK 

- Przed głosowaniem odczytał pismo mieszkanki  wyrażające niezadowolenie z 

nieuwzględnienia uwag zgłoszonych przez mieszkańców oraz w sprawie przebiegu 

gazociągu. Mieszkańcy Augustowa nie wyrażają zgody na  zaplanowanie trasy gazociągu 

podwyższonego ciśnienia w poprzek wsi Augustowo, ze względu na zagrożenie pożarowe dla 

wsi w przypadku rozszczelnienia instalacji. Radny dodatkowo uzupełnił swoją wypowiedź 

wskazując na wątpliwości związane z prawidłowością sporządzenia projektu planu i 

ponownie stwierdził, ze nie rozumie, dlaczego dyskusji w tej sprawie nie można przesunąć w 

czasie. Pełna wypowiedź radnego znajduje się na nagraniu z przebiegu sesji na stronie 

internetowej www.bielskpodlaski.pl    

 

W międzyczasie Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o potwierdzenie 

quorum, ponieważ do obrad dołączył radny ANDRZEJ BOROWSKI. Od tego momentu w 

sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Radny JERZY ONACIK 

- Powiedział, że po 16  lipca 2019 r. zabiegał o sporządzenie planu zagospodarowania 

przestrzennego dla miejscowości Augustowo. Po 16 lipca 2019 r. otrzymał  e-maila z 

informacją, że w Augustowie nie można się budować. Informacja w tej sprawie pochodziła od 

osoby zainteresowanej budową domu w Augustowie. Radny zwrócił się z apelem do radnych, 

aby w tym punkcie zastanowić się, bo to jest poważna sprawa. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Odnosząc się do informacji radnego dot. Jego starań o sporządzenie planu, poinformował, że 

do sporządzania projektu planu przystąpiono na podstawie uchwały intencyjnej Rady Gminy 

z 26 kwietnia 2019 r., więc jeszcze przed podaną przez radnego datą 16 lipca 2019 r. Odniósł 

się również do odczytanego przez radnego pisma mieszkanki. Poinformował, że dotyczy ono 

uwag Nr 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10. Uwagi te nie zostały uwzględnione. Lista z uwagami została 

radnym przedstawiona wraz z uzasadnieniem ich nieuwzględnienia. W tej chwili wnoszenie 

uwag do planu nie rodzi żadnych skutków prawnych, bo są składane po terminie. Procedura 

jest już zamknięta, a uwagi są poddawane pod głosowanie. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Zapytała, co będzie jeśli te osoby (po uchwaleniu planu) nadal będą zgłaszać  uwagi, czy 

wówczas (po pewnym czasie) będzie możliwa zmiana planu ? 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

http://www.bielskpodlaski.pl/


- Przypomniał, że procedura wróci, jeśli przynajmniej 1 uwaga zostanie przez Radę Gminy 

uwzględniona. Jeżeli Rada odrzuci uwagi i podejmie uchwałę, wówczas można będzie ją 

zaskarżyć. 

Radny JERZY ONACIK 

- Stwierdził, że lepiej dojść do porozumienia i przyjąć uchwałę w maju,  niż dopuścić do 

zaskarżenia uchwały. Nie wiadomo po co ten upór, żeby załatwić to w dniu dzisiejszym. 

 

W związku z występującymi problemami technicznymi radni wymienili się uwagami na temat 

potrzeby przywrócenia obrad sesji w trybie stacjonarnym. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Stwierdziła, że Rada Gminy będzie nieprofesjonalna, jeśli plan zostanie uchwalony, a 

mieszkańcy mimo to nadal będą zgłaszać swoje uwagi. Radna rozumie problem JERZEGO 

ONACIKA, bo plan dotyczy Jego terenu  i do niego będą zgłaszać się ludzie z pytaniami 

odnośnie miejscowego planu. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Zwrócił uwagę, że porządek sesji został już przyjęty. Natomiast w przypadku zaskarżenia 

uchwały, sąd będzie rozpatrywał sprawę na podstawie całej dokumentacji, a samo wniesienie 

zaskarżenia nie oznacza, że uchwała od razu zostanie uchylona. Głosowanie odbędzie się 

zgodnie z wolą radnych.  

Radny JERZY ONACIK 

- Stwierdził, że postępowanie sądowe jest niepotrzebne. Rada Gminy powinna spokojnie 

rozpatrzyć temat bez wzniecania konfliktów. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uwagą  Nr 2. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 3 dot. zmiany zaprojektowanego przebiegu gazociągu średniego 

podwyższonego ciśnienia na przebieg daleki od zabudowy wsi, w tym zmiana przebiegu m. 

in. z uwagi na zagrożenie mieszkańców wsi, a także uczniów.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jerzy Bajena, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 



Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 4 dot. przesunięcia drogi 3KD-D w stronę zachodnią na działkę 

nr 544 oraz usytuowanie gazociągu średniego podwyższonego ciśnienia na działce nr 544.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 5 dot. przedłużenia drogi 5KD-D w linii prostej w kierunku 

południowym, bez załamań, wyznaczenie w jej przebiegu trasy gazociągu i połączenie się z 

trasą gazociągu planowaną w MPZG z marca 2000 r. .  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 6 dot. sprzeciwu dot. lokalizacji gazociągu podwyższonego 

średniego ciśnienia w rejonie działki 1196 od zachodniej strony.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 



Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 7  dot. połączenia dwóch dróg dojazdowych przecinających 

działki w poprzek i przesunięcie powstałej drogi do południowej granicy działek.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 8 dot. wniosku o zmianę przeznaczenia z mieszkaniowo-

usługowej na zabudowę zagrodową na działce 1195/2 oraz odstąpienie od poszerzania drogi 

5KD-D.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 



nieuwzględnienia uwagi Nr 9 dot. usytuowania w projekcie drogi dojazdowej do działek od 

nr 1196 do nr 1204 przecinającej je w poprzek na wysokości 1/3 ich długości tz. przesunięcie 

odcinka drogi 5KD-D niżej w kierunku południowym. .  

Dyskusji nie przeprowadzono.  

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie:  
nieuwzględnienia uwagi Nr 10 dot. przedłużenia drogi 5KD-D w linii prostej w kierunku 

południowym i połączenie ze skorygowanym odcinkiem drogi na działkach od nr 1196 do nr 

1204.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 11 dot. braku oznaczenia graficznego obszaru działki o nr 1196 w 

części południowej, które umożliwiałoby lokalizację budynku mieszkalnego w zabudowie 

zagrodowej.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 



Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 12 dot. skrócenia długości działki o 25 metrów, brak oznaczenia 

granicy zachodniej.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, 

Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Po nieuwzględnieniu wszystkich uwag, przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały, 

do którego nie zgłoszono żadnych pytań i uwag. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 4..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, 

Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVII/201/2021 

 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów 

położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 4. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych 



w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 5. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej. Wniosek stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

Podczas wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wpłynęły 3 uwagi. Do projektu uchwały został dołączony wykaz tych uwag. 

Każda z nieuwzględnionych uwag podlega głosowaniu.  Szczegółowa treść uwag oraz 

wyjaśnienia powodów ich nieuwzględnienia w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego była przedstawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Rady Gminy. 

Przystąpiono do głosowania nad nieuwzględnień poszczególnych uwag. 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 1 dot. wyznaczenia w planie ciągów pieszo - rowerowych.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi Nr 2 dot. wydłużenia dróg 5KD-D i 4KD-D do drogi leżącej na 

granicy gminy Bielsk Podlaski z miastem.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Pac 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 



Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia uwagi  Nr 3 dot. uwzględnienie zabudowy mieszkaniowej na terenie 3.4R.  

Dyskusji nie przeprowadzono. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

Po odrzuceniu wszystkich uwag przystąpiono do głosowania w sprawie projektu uchwały, do 

której nie zgłoszono żadnych pytań i uwag. Jedynie radny JERZY ONACIK wyraził 

zdziwienie, że niektórzy radni znają temat lepiej od radnego i lekko głosują. 

 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części gruntów położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 5..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Bajena, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Borowski, Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVII/202/2021 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów 

położonych w obrębie wsi Augustowo, gmina Bielsk Podlaski – obszar 5. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk 

Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy (Załącznik Nr 17) do protokołu dotyczy przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie gruntów wsi Hołody oznaczonej nr 

ewidencyjnym 234 o powierzchni 0,54 ha. Wartość wnioskowanej do sprzedaży 

nieruchomości, zgodnie z wyceną rzeczoznawcy majątkowego wynosi 18.200,- zł. 



Uwag i pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Hołody/..  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna 

Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVII/203/2021 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

13. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

udziału w nieruchomości gruntowej stanowiącego własność 

Gminy Bielsk Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy (Załącznik Nr 19) dotyczy przeznaczenia do sprzedaży udziału 5/8 w 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie gruntów wsi Lewki oznaczonej nr 

ewidencyjnym 445 o powierzchni 0,31 ha. Wartość wnioskowanej do sprzedaży 

nieruchomości, zgodnie z wyceną rzeczoznawcy majątkowego wynosi 24.075,- zł. 

Uwag i pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży udziału w nieruchomości 

gruntowej stanowiącego własność Gminy Bielsk Podlaski /Lewki/.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, 

Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik 

 

Rada Gminy przyjęła 



Uchwałę nr XXVII/204/2021 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży udziału w nieruchomości gruntowej 

stanowiącego własność Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 

14. Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji 

wyborów przedterminowych Sołtysa Sołectwa Saki. 
STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w związku ze śmiercią Pana Jakuba 

Jaświłowicza – sołtysa Sołectwa Saki zaszła potrzeba zarządzenia wyborów 

przedterminowych w celu wyboru nowego sołtysa. Komisje nie wniosły zastrzeżeń. Wybory 

zostaną przeprowadzone do końca lipca br. Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi 

Załącznik Nr 21 do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa 

Sołectwa Saki. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Onacik 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXVII/205/2021 

w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa Sołectwa Saki. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w 

okresie międzysesyjnym od dnia 31 marca 2021 r. do dnia 27 

kwietnia 2021 r. 
Sprawozdanie stanowiące Załącznik Nr 23 do protokołu przedstawiła Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA.  Dodatkowo Pani Wójt odczytała przygotowany list dla Pana doktora Mikołaja 

Popławskiego, który ma być uhonorowany w związku z Jego długoletnią pracą w Ośrodku 

Zdrowia w Chrabołach - na wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Gminy JERZEGO 

CHILKIEWICZA. Wyraziła nadzieję na akceptację ze strony radnych. Uwag nie wniesiono. 

Zgłoszono następujące pytania 

Radny  ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- W związku z informacją o wydanej decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dot. 

budowy 3 kurników we wsi Parcewo, zapytał jaką decyzję wydano w tej sprawie ? 



Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że wydano decyzję odmowną. 

-  Czy został złożony wniosek o dofinansowanie budowy boiska przy SP im. Jana Pawła II w 

Łubinie Kościelnym ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że taki wniosek został już złożony. 

Informacja została przekazana na poprzedniej sesji. 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 
W okresie międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje i zapytania od radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 
W związku z brakiem interpelacji, nie ma też odpowiedzi na nie. 

18. Wolne wnioski i informacje. 
Radny  ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Czy Gmina posiada aktualnie własną żwirownię, z której można wybrać kruszywo i zawieźć 

na drogi ? Nawiązując do trwającej dyskusji na temat kruszywa łamanego stwierdził, że  być 

może był błąd w fakturze dot. nazwy kruszywa.. Radny stwierdził, że zaprezentowany na 

dzisiejszej sesji materiał, nie jest kruszywem łamanym, zdaniem radnego jest to kruszywo 

naturalne wykopane ze żwirowni o określonym granulacie. Wg informacji zasięgniętych w 

internecie, kruszywo łamane powstaje z łamania większych elementów na mniejsze.  

Radna ALINA KORSZAK 

- Nawiązując do funduszu sołeckiego,   powiedziała, że fundusz sołecki został w gminie zbyt 

późno wprowadzony, dodała, że radni i sołtysi powinni przejść szkolenie w zakresie 

„poruszania się” w funduszu sołeckim. Taką propozycję radna złożyła po uchwaleniu 

funduszu sołeckiego na 2020 r. Zdaniem radnej dzięki szerszej wiedzy  udałoby się uniknąć 

nieporozumień w trakcie realizacji funduszu, m.in. dotyczących okresu realizacji i 

rozliczenia. Byłoby zrozumiałe, co oznacza słowo „zakup”, a co „wykonanie” i na co te 

środki mogą być przeznaczone Jeśli chodzi o ten temat potrzebne jest solidne vademecum 

samorządowca. 

 

Radny JERZY ONACIK 

- Odnosząc się do wypowiedzi dot. wyglądu kruszywa, powiedział, że pokazane przez Panią 

Wójt kruszywo jest mieszanką kruszywa o symbolu 50/30 0-031,5 mm. 

- Zapytał, w jaki sposób radni mają dostarczać do Urzędu Gminy oświadczenia majątkowe ? 

 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że Urząd Gminy funkcjonuje normalnie z uwzględnieniem zaleceń 

sanitarnych obowiązujących w całym kraju, więc nie będzie problemu ze składaniem 

oświadczeń majątkowych, można je złożyć na biurze podawczym. Przed wejściem do 

budynku pracownicy pełnią dyżur i informują, czy można wejść do Urzędu, bo obowiązuje 

ograniczenie liczby osób przebywających w urzędzie.. Dodała, że odrębną sprawą jest 

gromadzenie się na posiedzeniach komisji lub sesji, inną sprawą jest załatwianie interesantów. 

Zaapelowała o nieprzekazywanie mieszkańcom nieprawdziwych informacji, że do Urzędu 

Gminy nie można wchodzić. 

- Odnośnie szkolenia radnych w zakresie funduszu sołeckiego, przypomniała, że po 

wyodrębnieniu z budżetu gminy funduszu sołeckiego, wszelkie informacje na temat funduszu 

sołeckiego były przekazywane radnym i sołtysom na piśmie. Działania takie mogą być 



ponowione, jeśli zajdzie taka potrzeba przy okazji realizowania funduszu sołeckiego w 2022 

roku. 

- W sprawie wyglądu kruszywa, stwierdziła, że należy mniej wypowiadać się na tematy, na 

których się nie znamy. Zamówienie określa, jak ma wyglądać to kruszywo i robi to osoba 

znająca się na drogownictwie, wie jak ma wyglądać kruszywo, które ma być wbudowane na 

drogę. 

- Wyjaśniła, że gmina nie ma prawa brać żwiru ze żwirowni nie mając koncesji. Trzeba 

byłoby utworzyć tzw. zakład górniczy do wydobycia posiadanych zasobów. Jest to 

długotrwały proces. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że jeśli na jakimś terenie, jest żwir, to należy starać się o koncesję, aby móc 

wydobywać kruszywo, a nie kupować go u innych.  Zwrócił uwagę jak to robią osoby 

prywatne, które po stwierdzeniu występowania żwiru na określonym terenie wykupują ten 

teren i zdobywają koncesję (na potrzeby budowy drogi krajowej Nr 19). 

Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Poinformował, jaka jest droga do uzyskania koncesji. W tym celu Gmina powinna utworzyć 

tzw. zakład górniczy z poparciem spółki lub zakład komunalny. Kierownik  takiego zakładu 

musiałby mieć uprawnienia do prowadzenia zakładu górniczego. Bez takiego przekształcenia 

dot. utworzenia zakładu komunalnego czy spółki, gmina nie ma możliwości wydobywania 

kopalin. Osoby prywatne uzyskują  koncesję na innych zasadach - do wydobywania kruszywa 

w określonej ilości na własne potrzeby.  

Radny JERZY ONACIK 

- Poinformował, że Gmina Brańsk utworzyła z funduszu sołeckiego węzeł betoniarski i we 

własnym zakresie budują drogi gminne. Porównując koszty wykonania nawierzchni 

asfaltowej wynoszące 1 mln zł za 1 km,  poinformował, że za 1 mln zł można wybudować 5 

km drogi z nawierzchnią betonową. Zdaniem radnego zakup słabej jakości materiału 

(mieszanka gliny, piasku i kamieni)  do naprawy dróg mija się z celem. 

Radny JERZY PAC 

- Stwierdził, że był na żwirowni, ale kruszywa, o którym mówiła Pani Wójt, tam nie ma. 

Radni ciągle zabiegają o to, by pokazać im, na jakich drogach jest mieszanka kruszywa 

zaprezentowana przez Panią Wójt.  Podkreślił, że radni nie czepiają się lecz chcą jedynie 

dowiedzieć się, gdzie są drogi, na których wysypano  kruszywo. Do Urzędu Gminy zostały 

przez Klub przekazane zdjęcia prezentujące nawierzchnię dróg w gminie. Radny powiedział o 

złym stanie nawierzchni drogi biegnącej na pograniczu trzech gmin, o naprawę której zabiega 

od 6 lat.  

- Zapytał, na ile lat może być zawarta umowa dzierżawy przez Wójta Gminy bez 

konieczności wyrażenia zgody przez Radę Gminy ? Według wiedzy radnego Wójt może 

zawrzeć umowę na okres nie dłuższy niż 3 lata, natomiast na okres dłuższy zgodę powinna   

wyrazić Rada Gminy.                            

- Wyraził swoje niezadowolenie z powodu stosowania procedury głosowania do skutku, tak 

jak chce Pani Wójt. Podał przykłady z sesji, kiedy nie było reasumpcji głosowania z powodu 

pomyłki zgłoszonej przez radnego. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Wyjaśnił, że głosowanie przed reasumpcją i tak nie dało rozstrzygnięcia przy równej liczbie 

głosów „za” i „przeciw”. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Przypomniał, że kiedyś też pomylił się w głosowaniu, Pan Przewodniczący nie wyraził 

zgody na  reasumpcję głosowania, ale radny nie miał o to pretensji. Dodał, że nie powinno 

być reasumpcji głosowania w sytuacji, gdy radny uznał, że się pomylił. W ten sposób po 

wyświetleniu wyniku głosowania, jeśli brakuje jednego głosu można zarządzając reasumpcję 



głosowania zmienić jego wynik. Stwierdził, że przeprowadzona reasumpcja głosowania w 

sprawie wniosku radnego Jerzego Onacika była niezgodna z prawem. 

Radny JERZY PAC 

- Przychylił się do wypowiedzi radnego JERZEGO PACA stwierdzając, że głosowanie 

„przechodzi” jak nie za pierwszym to za drugim lub trzecim  razem. Zwrócił uwagę, że 

niepotrzebna jest dyskusja na temat kruszywa, wystarczy przejechać się samochodem i 

zobaczyć, gdzie ono leży. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że ani razu nie użyła sformułowania, że radni „czepiają się”. Dodała, że trzeba 

zajmować się tym, co umiemy i na czym się znamy. Zakupione kruszywo było składowane w 

Augustowie, bo to jest do tego odpowiednie miejsce. Kruszywo nadal znajduje się w tym 

miejscu, więc nie wie, dlaczego radni nie widzieli kruszywa na wyrobisku w Augustowie, W 

miejscowości Stryki kruszywo zostało zawiezione w miejsca wskazane przez Sołtysa. W 

okresie wczesnej jesieni ub. roku kruszywem były wysypywane miejsca najbardziej 

zniszczone. Jest to droga gruntowa, więc po jakimś czasie naprawiona nawierzchnia 

niszczeje. Temat dotyczący wyjazdu w teren wymaga zastanowienia się, czy będzie to wyjazd 

całej Rady Gminy, kilku radnych, czy np. Komisji Rewizyjnej w celu obejrzenia, jak to 

wygląda. Miejsca naprawy dróg kruszywem były uzgadniane z sołtysami, więc są to osoby 

najlepiej zorientowane w terenie w tej kwestii.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy oraz pani Wójt złożyli życzenia 

wszystkim obchodzącym Święta Wielkanocne.  

 

19. Zamknięcie sesji. 
O godz. 12.54 Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXVII Sesje rady Gminy Bielsk 

Podlaski.  

Przewodniczący 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

Stanisław Olszewski 

  

 

Przygotował(a): Ala Wawulska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


